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Pressestimmen
"The bewildering paradoxes of life in post-Communist Russia--the tension between the alluring promises of
freedom and the iron constraints of the market economy--are the foci of Sergey Bratkov's oeuvre. . . . [The
retrospective] Sergey Bratkov: Glory Days is accompanied by an elegant catalog, offering an overview of
this oeuvre--a body of work with such a remarkable sense of urgency that much comparable contemporary
photography seems pale and tepid in comparison."(Aperture) Kurzbeschreibung
Im Sommer 2003 lancierte das Fotomuseum Winterthur mit einer Retrospektive die internationale Karriere
des ukrainischen Fotografen Boris Mikhailov. Fünf Jahre später bietet es nun wieder einem
bemerkenswerten ukrainischen Fotokünstler mit einer grossen Werkübersicht eine Plattform im
internationalen Scheinwerferlicht: Sergey Bratkov. Dieser vertritt eine jüngere Generation, verfügt aber über
einen ebenso subtilen, sicheren und provozierenden künstlerischen Blick.
Bratkovs Thema ist das Zwischenreich zwischen dem untergegangenen Sowjetimperium und einer noch
nicht geborenen neuen Zeit. Seine Arbeiten umfassen Porträt-Serien – Sekretärinnen, Kinder, von Boxer,
Matrosen oder Soldatinnen –, aber auch inszenierte Tableaus, urbane Impressionen und Found-Footage-
Collagen. Trotz einer viel beachteten Ausstellungstätigkeit in Ost und West – unter anderem mit einer
Einzelausstellung an der Biennale von Venedig 2003 – wurden Bratkovs Fotografien bislang kaum
publiziert. Dieser Katalog schliesst diese Lücke und stellt den Bildern aus zwei Jahrzehnten Essays über den
Künstler und sein Umfeld in Russland sowie der Ukraine zur Seite.
Ausstellungspublikation Fotomuseum Winterthur (2008) und Haus der Photographie, Deichtorhallen
Hamburg (2009). Synopsis
The Ukrainian photographer Sergey Bratkov started his career in 1987 with his first solo shows in Kharkiv
(Ukraine), Cheb (Czech Republic), and Tel Aviv (Israel). He has since enjoyed international recognition
from solo and group exhibitions in Europe and the United States. Bratkov also participated in international
art fairs, the Sao Paulo Biennale 2002, the Moscow Photobiennale, and with a solo exhibition in the Russian
pavillion at the 50th Venice Biennale 2003. Bratkov's photography shows a socially critical, politically
motivated artist, but also has a lyrical edge. His pictures are a direct and at times unsparing portrayal of
everyday life since the collapse of the Soviet Union. Bratkov's photographs have rarely been published. This
first comprehensive monograph shows work of the past two decades. The pictures are complemented by
essays on the artist and his environment in Russia and Ukraine.
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